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Inlämnade frågor till kommunfullmäktige          
7 oktober 2024  

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

sammanträde den 7 oktober 2024.  

Ärendet 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas. 

Inlämnade frågor 

• Fråga om besök hos kommunen från Stefan Hanna (UP) 

• Fråga om digital elevhälsa från Sofia Andersson (M) 

• Fråga om kommunfullmäktigesammanträden från Ehsan Nasari (C) 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
 2024-10-03 KSN-2024-00123 

  
Handläggare:  

Sara-Carin Öhman 
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Fråga 

 

Sverige är tydligt med att landet tar avstånd från diktaturer och mänskliga övergrepp. Det 
är bra. Samtidigt håller Sverige diplomatiska kontakter och svenska företag bedriver 
handel med de flesta länder på jorden. Sverige har också löpande idrotts- och 
kulturutbyten med många länder som klassas som diktaturer.  

Business Sweden är tydliga med att svenska företag, också småföretag, uppmanas 
anstränga sig i kontakterna med Kina bland annat kopplat till den explosiva kinesiska 
konsumtionen. Svenskt välstånd bygger på en stark global handel. Nu när Europa 
befinner sig i en svår ekonomisk tid, och med en åldrande befolkning, behöver vi stärka 
vår handel med andra delar av världen.  

Benjamin Dousa, svensk minister i den svenska regeringen, deltog på konserten med 
Shanghai Philharmonic Orchestra i Konserthuset, Stockholm, den 22 september 2024. 
Sveriges regering beskriver väl på nedan informationssida Sveriges relation till Kina.  

Kina - Regeringen.se 

Kina är en mycket värdefull handelspartner till Sverige. Det är till gagn för både 
nuvarande svenska invånare och kommande generationer svenska invånare. Ta gärna 
del av nedan officiella information om Sveriges handelsrelationer med Kina. 

Handel Sverige – Kina - Sweden Abroad 

Säkerhetspolisen lyfter särskilt upp att det svenska samhället ska vara mycket försiktiga 
i relationer kopplade till Ryssland, Iran och Kina. Det är en uppmaning att ta på allvar. Att 
ta den på allvar innebär dock inte att människor med anknytning till dessa länder, som 
har uppehållstillstånd eller fått visum till Sverige, inte ska få vistas på allmänna 
offentliga ytor i landet Sverige. Inga kommuner ska utesluta några besökare med rätt att 
vara i Sverige från sina offentliga ytor. 

Uppsala kommuns offentliga utrymmen i Stadshuset är inte en säkerhetsklassad yta av 
ansvariga svenska myndigheter. Stadshuset är inte ett skyddsobjekt. Det finns inga 
begränsningar för anmälda besök i Stadshuset av personer som har rätt att vistas i 
Sverige.  

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.regeringen.se%2Fsveriges-regering%2Futrikesdepartementet%2Fsveriges-forbindelser-med-omvarlden%2Fasien-och-oceanien%2Fkina%2F&data=05%7C02%7Cannie.arkeback-moren%40uppsala.se%7C44e74cc949be4af0541908dce0c04869%7C86932a3637af420489f2ed1ee095f45a%7C1%7C0%7C638632363649330212%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=9%2B04kbOlToq9QoBda9e7b78%2BuKMew9UWaCxvtpYY5Yo%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.swedenabroad.se%2Fsv%2Fom-utlandet-f%25C3%25B6r-svenska-medborgare%2Fkina%2Fservice-f%25C3%25B6r-svenska-f%25C3%25B6retag%2Fhandel-sverige--kina%2F&data=05%7C02%7Cannie.arkeback-moren%40uppsala.se%7C44e74cc949be4af0541908dce0c04869%7C86932a3637af420489f2ed1ee095f45a%7C1%7C0%7C638632363649342810%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=7OH5KuneqF6IvPwJoUVJPY37iMng%2B7aslG0sA96CY80%3D&reserved=0


 

Jag frågar kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling: 

 

Är kinesiska medborgare som fått visum till Sverige, som studerar eller arbetar i Sverige, 
eller på annat sätt fått rätten att vara i Sverige, inte tillåtna att besöka kommunens 
offentliga lokaler avsedda för invånar- och andra besöksmöten? 

 

Finns det några invånargrupper i Uppsala kommun som inte är välkomna till 
Stadshusets offentliga rum? 

 

 

Stefan Hanna 

Partiledare 

Utvecklingspartiet demokraterna  

 

 



 

Fråga från Sofia Andersson (M) till utbildningsnämndens 

ordförande Eva Christiernin (S) om digital elevhälsa 

När digitala kuratorer skulle införas 2020 skickades det ut fina pressmeddelanden om att nu 

skulle fler elever få tillgång till elevhälsan. En mycket lovvärd ambition. Resultatet blev dock 

så dåligt att satsningen helt lades ner 2022. Totalt hade då fyra elever haft kontakt med den 

digitala elevhälsan.  

Att söka upp elevhälsan i skolan kan på många sätt kännas jobbigt. Kanske finns ingen där 

på heltid och kanske känns det bara jobbigt att ta steget att boka ett möte eller knacka på. 

Med digital elevhälsa kan eleven ta kontakt när det känns bäst, oavsett öppettid. Det kan 

också leda till att det går snabbare att få hjälp, något som förhoppningsvis skulle innebära att 

färre behöver mer omfattande hjälp i ett senare skede.  

Organisationer som BRIS och Mind jobbar med chattfunktioner på ett framgångsrikt sätt. För 

många barn är chatt mer naturligt än att prata i telefon eller att ses fysiskt. Förutsättningarna 

för digital elevhälsa eller elevhälsa i appformat måste anses vara mycket goda om det görs 

på rätt sätt. Flera andra kommuner arbetar också med digital elevhälsa, antingen genom 

egna system eller via befintliga plattformar.  

Med anledning av ovanstående vill jag fråga utbildningsnämndens ordförande Eva 

Christiernin (S):  

- Kommer Uppsala kommun att genomföra ett nytt försök med digital elevhälsa, och 

den här gången lära av de som redan gör det framgångsrikt?  

 

 

Sofia Andersson (M) 

2024-09-30 



Centerpartiet Uppsala 
 

 
 
 
 
 

 

Fråga om kommunfullmäktigesammanträden  
 
 
Det är viktigt att vi politiker är varsamma med skattebetalarnas pengar. Varje sammanträde med 
Uppsala kommunfullmäktige innebär arvoden för 130 ledamöter och ersättare, lokalkostnader samt 
kostnader för de anställda som sköter förberedelser, protokollföring, teknisk support och andra 
administrativa uppgifter kopplade till mötet.  
 
På sammanträdet med kommunfullmäktige den 7 oktober finns det två beslutsärenden, om man 
bortser från de stående punkterna som alltid finns på dagordningen. De två beslutsärendena kan 
också betraktas mest som formalia. I övrigt är det interpellationer från oppositionen. Totalt är det 18 
punkter på föredragningslistan. 

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande fråga till Kommunstyrelsens ordförande, 
Erik Pelling (S): 

 

1) Anser du att det är klok användning av skattebetalarnas pengar att kalla 130 personer med 

alla kostnader som det innebär för två beslutsärenden?   

 
 

 
Ehsan Nasari (C) 
2024-10-07 
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